
Połaniec, dn. 9.04.2024 r.  

 

Projekt protokołu Nr XCVIII/2024 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Połańcu  

w dniu 9 kwietnia 2024 roku. 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali narad Urzędu Miasta i Gminy  

w Połańcu. 

 

Rozpoczęcie obrad - godz. 1530 

Zakończenie obrad - godz. 1605 

 

Ad. 1  

   Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XCVIII, 

nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Połańcu zwołaną na wniosek Burmistrza Miasta 

i Gminy, następnie powitał: p. Radnych, p. Jacka Nowaka – burmistrza Miasta  

i Gminy, p. Jarosława Kądzielę – zastępcę burmistrza Miasta i Gminy, p. Małgorzatę 

Żugaj – skarbnik Gminy, p. Pawła Krupę – Radcę Prawnego, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, kierowników i pracowników Urzędu Miasta i Gminy, obecnych 

na sali nowo wybranych radnych Rady Miejskiej oraz wszystkie osoby, które przybyły 

na sesję.  

Następnie, p. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w sesji na 15. 

radnych uczestniczyło 15. radnych.  

Ad. 2  

   Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej odczytał zaplanowany 

porządek obrad oraz zapytał, czy są zgłaszane propozycje zmian. 

 

Propozycji zmian nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15 radnych.) 

Głosowanie: 

za przyjęciem porządku obrad – 15 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata – Konwicka, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek.) 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco:  



1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Podjęcie uchwał: 

  a)Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

     i udzielenie bonifikaty. 

  b)Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XCVII/653/2024 Rady Miejskiej  

     w Połańcu z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla  

     Województwa Świętokrzyskiego.  

  c)Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XCVII/654/2024 Rady Miejskiej  

     w Połańcu z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla  

     Województwa Świętokrzyskiego.  

  d)Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny 1m3 dostarczonej wody oraz 1m3  

     odprowadzanych ścieków wynikającej z taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

     i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Połaniec. 

 4. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3  

   a/Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

      i udzielenie bonifikaty. 

    Wprowadzenia do tematu dokonała p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia 

Komunalnego.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. 

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, jaka jest pewność, że ta 

jednostka powstanie w Połańcu, w związku z tym p. Burmistrz powiedział, że 

Ministerstwo Obrony Narodowej zwróciło się do Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu  

z pismem o zastosowanie tej bonifikaty i przekazanie gruntów, co też gmina czyni.  

W piśmie jest podkreślony priorytetowy charakter zagadnienia, dlatego jest projekt 

uchwały właśnie w tej sprawie. 

Głos zabrała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy informując, że na Komisjach  

p. Radny zarzucił, że materiały były wczoraj o 14.55 za 5 trzecia. Poinformowała, że 

pismo przyszło w piątek o godzinie 17.00, już po godzinach pracy Urzędu. Zważywszy 

na priorytetowy charakter, pracownice zostały po wyborach, gdzie pracowały  

w niedziele cały dzień, żeby te materiały do p. Radnych dotarły. Również bardzo istotna 

była uchwała o dopłatach do cen wody i ścieków, więc zważywszy na to, że ta sesja była 



zwołana pod kątem terenów w Rudnikach, dołożono te uchwały, które wydawały się na 

ten moment niezbędne. 

Pan Przewodniczący podkreślił, że nie ma ceny, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo kraju, 

przy czym zapytał czy było robione rozeznanie, ile to bezpieczeństwo będzie na dzień 

dzisiejszy kosztowało gminę. bo rozumie, że za 1% sprzedaje te tereny. 

Odpowiedzi udzieliła p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia Komunalnego 

informując, że te 30 ha, 38 ar, 87 m, w tym rejonie gmina nabywała za 70 000 zł za ha, 

plus jeszcze do tego dochodził drzewostan – jeśli był, to był doliczany do ceny 

nieruchomości. Nie wyliczała tego drzewostanu, bo tu rzeczoznawca musi przedstawić 

analizę. Natomiast co do gruntu, biorąc te 70 000 zł za hektar, to wychodzi 2 127 209 

zł, 1% z tego tj. 21 272,09 zł. Te tereny, które stanowią własność gminy, których 

powierzchnia wynosiła 30 ha, 38 ar, 87 m, są przedmiotem niniejszej uchwały.  

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że już było 

wspólne posiedzenie Komisji Rady, gdzie tę bonifikatę ustalono na 99%, a tu było 99% 

z tego powodu, żeby być konkurencyjnym w stosunku do innych lokalizacji. Tu  

p. Przewodniczący powiedział, że nie był na tej Komisji, dlatego pyta. Tu  

p. Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że na tym wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady ustalano tę bonifikatę 99% lub darowiznę, bo takie dwie opcje były w piśmie,  

a dzisiaj w związku z tamtymi decyzjami podjętymi na Komisjach i zatwierdzeniem 

wówczas tej bonifikaty, podejmowana jest taka uchwała. 

Głos zabrał p. Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej, który podkreślił, że 

bezpieczeństwo jest najważniejsze.  

Po zakończeniu dyskusji p. Przewodniczący poddał pod głosowanie procedowany 

projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15radnych.)  

Głosowanie:  

za podjęciem uchwały - 15 osób  

(jednogłośnie)  

(Małgorzata Dalmata – Konwicka, Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela 

Płonka, Zbigniew Porębski, Krystyna Spała, Joanna Witek, Andrzej Wawrzyniec, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Grzegorz Tomecki, Jacek Mazur, Krzysztof 

Zając, Zbigniew Rodenko, Paweł Laska).  

Uchwała Nr XCVIII/657/2024 została podjęta.  

 

b/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XCVII/653/2024 Rady 

Miejskiej w Połańcu z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego.  



 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący poddał pod głosowanie 

procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15radnych.)  

Głosowanie:  

za podjęciem uchwały – 15 osób 

(jednogłośnie)  

(Małgorzata Dalmata – Konwicka, Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela 

Płonka, Zbigniew Porębski, Krystyna Spała, Joanna Witek, Andrzej Wawrzyniec, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Grzegorz Tomecki, Jacek Mazur, Krzysztof 

Zając, Zbigniew Rodenko, Paweł Laska).  

Uchwała Nr XCVIII/658/2024 została podjęta.  

 

c/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XCVII/654/2024 Rady Miejskiej 

w Połańcu z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Świętokrzyskiego. 

 

   Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący poddał pod głosowanie 

procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15radnych.)  

Głosowanie:  

za podjęciem uchwały - 15 osób  

(jednogłośnie)  

(Małgorzata Dalmata – Konwicka, Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela 

Płonka, Zbigniew Porębski, Krystyna Spała, Joanna Witek, Andrzej Wawrzyniec, 



Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Grzegorz Tomecki, Jacek Mazur, Krzysztof 

Zając, Zbigniew Rodenko, Paweł Laska).  

Uchwała Nr XCVIII/659/2024 została podjęta.  

  

d/Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny 1m3 dostarczonej wody oraz 1m3  

   odprowadzanych ścieków wynikającej z taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

   i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Połaniec. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Danuta Bobrowska – kierownik ref. Techniczno 

– Inwestycyjnego. Pani Kierownik poprosiła o przyjęcie autopoprawki. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały wraz  

z autopoprawkami. 

W dyskusji udział wzięli: 

Pani Małgorzata Walenciak – radna Rady Miejskiej poprosiła p. Skarbnik, by 

przedstawiła mieszkańcom, o ile wzrosną wszystkie te dopłaty, w związku z tym 

p. Skarbnik poinformowała, że wzrost na cenie wody, złotówka rocznie tj. ponad 

100 000 zł koszt budżetu. Ścieki troszkę więcej, bo tam jest większa ilość, około 

120 000 zł rocznie. Od każdego zużytego metra wody. Wiadomo, że jak są lata suche, 

to zużycie jest większe, bo mimo wszystko nie wszyscy mieszkańcy mają założone 

wodomierze do celów gospodarczych, bo tam te dopłaty nie obowiązują,  

natomiast złotówka jest to w granicach 100 000 zł rocznie. Tu p. Radna skonstatowała, 

że generalnie wzrosną dopłaty o złotówkę do każdego m3 we wszystkich grupach 

zarówno za wodę, jak i za ścieki, oprócz oczywiście firm.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ta złotówka 

zrekompensuje podwyżki, które były od listopada, bo obiecywano mieszkańcom, że 

utrzymany zostanie poziom z ubiegłego roku. Czy ta złotówka wystarczy na pokrycie 

podwyżek, które były jakby poza gminą. Tu p. Danuta Bobrowska - kierownik ref. 

Techniczno - Inwestycyjnego poinformowała, że decyzja była z 29 września 2023 r. 

Czyli teraz obowiązuje ona przez rok, to było 6,47 zł, a od 13 miesiąca wzrośnie 

dodatkowo o 34 gr. Czyli od października wzrośnie woda o 34 gr, natomiast ścieki  

o 23 gr. Decyzja jest zatwierdzana na 12 miesięcy, weszła 29 września, czyli do września 

będzie, a od września wzrośnie o 34 gr na m3 wody i 23 gr na ściekach.  

W tej chwili jest 6,47 zł, a po tym okresie będzie 6,81 zł – woda, a ścieki są 9,38 zł,  

a wzrosną do 9,55 zł.  



Pan Zbigniew Rodenko - radny Rady Miejskiej nawiązał do słów p. Burmistrza  

z poprzednich sesji i ze spotkań z mieszkańcami, podczas których mówił, że gmina zrobi 

wszystko, żeby ceny wody utrzymać, żeby one nie wzrastały, podkreślając, że to, co  

p. Burmistrz mówił zostało wypełnione, jeszcze z naddatkiem. Czyli nie była to 

obietnica, ale realne działanie. Tu p. Przewodniczący powiedział, że na sesji 

rozmawiano o tym, żeby te podwyżki, które były, zostały zrekompensowane i one są 

dzisiaj zrekompensowane i to z naddatkiem. 

Pani Małgorzata Walenciak – radna Rady Miejskiej powiedziała, że spotkała się we 

własnym okręgu z pytaniem mieszkańców, dlaczego nie ma większych dopłat dla osób, 

które korzystają z kanalizacji ciśnieniowej. Pani Radna podkreśliła, żeby mieszkańcy 

wiedzieli, że pkt. 2 uchwały wyraźnie mówi o tym. W pkt 1. jest dopłata do 1 m3 

ścieków – 2,62 zł, a trzecia grupa, czyli osoby, które korzystają z kanalizacji 

ciśnieniowej, mają 3,12 zł, czyli mieszkańcy, którzy korzystają z kanalizacji 

ciśnieniowej, mają 50 gr na metrze sześciennym większą dopłatę. 

Po zakończeniu dyskusji p. Przewodniczący poddał pod głosowanie procedowany 

projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15radnych.)  

Głosowanie:  

za podjęciem uchwały - 15 osób 

(jednogłośnie) wraz z autopoprawkami 

(Małgorzata Dalmata – Konwicka, Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela 

Płonka, Zbigniew Porębski, Krystyna Spała, Joanna Witek, Andrzej Wawrzyniec, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Grzegorz Tomecki, Jacek Mazur, Krzysztof 

Zając, Zbigniew Rodenko, Paweł Laska).  

Uchwała Nr XCVIII/660/2024 została podjęta.  

 

Ad. 4 

    Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad p. Stanisław Lolo – 

przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim obecnym na sali za przybycie 

na XCVIII, nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Połańcu i zamknął obrady.  

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała:  

/-/Agnieszka Janowska 

 

 

                                                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                            /-/ Stanisław Lolo 


